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ZÁPIS 
ze zasedání 

Zastupitelstva města Bystřice na Pernštejnem 
 

č. 04/2023 
konaného dne 14.06.2023  

v 16.00 hodin 
v zasedací místnosti MěÚ v Bystřici nad Pernštejnem 

 
 
Přítomni zastupitelé : Jiří Boháč, Mgr. Bc. Jitka Čechová, MVDr. Petr Dvořák, Mgr. Martin 

Horák, Bc. Soňa Humpolíčková, Dipl.um. Štěpán Husák, Oľga 
Königová, Ing. Karel Krondráf, MUDr. Josef Melník, Ing. Václav Mičín, 
Mgr. Vlasta Moncmanová, Ing. Hicham Nemrah, Mgr. Michal Neterda, 
Mgr. Miroslav Novák, Ing. Emil Ondra, Ing. Karel Pačiska, Petr 
Paleček, Hanička Pečinková, Ing. Jaroslav Rudoš, JUDr. Eva 
Špatková, Petr Štorek, Antonín Tulis 

Omluveni zastupitelé : Ing. Iveta Šiborová 
Nepřítomni zastupitelé : - 

S poradním hlasem : Mgr. Josef Vojta 
Hosté : Vedoucí odborů MěÚ  

 
Zasedání bylo zahájeno v 16:04 hodin a skončeno v 18:45 hodin. Z celkového počtu 23 
zastuptielů bylo přítomno 22 zastupitelů. 
Zastupitelstvo bylo schopno se usnášet po celou dobu zasedání. Schvalovací kvórum činí 12 
hlasů. 

 

POŘAD ZASEDÁNÍ 

23-04-0a : Schválení ověřovatelů zápisu 

23-04-0b : Schválení programu jednání 

23-04-0c : Námitky proti zápisu ze zastupitelstva města č. 03/2023 

23-04-0d : Kontrola plnění úkolů ze zastupitelstva města č.03/2023 

23-04-01 : Informace z rady města 

23-04-02 : Informace o činnosti MěÚ Bystřice n. P. 

23-04-03 : Vystoupení Bystřice n. P. ze SOV 

23-04-04 : Bezúplatné převody s omezujícími podmínkami 

23-04-05 : Majetkové převody 

23-04-06 : Financování Forota 

23-04-07 : Zprávy o investicích 

23-04-08 : Rozpočtová opatření 

23-04-09 : Účetní závěrka města Bystřice n. P. za rok 2022 

23-04-10 : Závěrečný účet města Bystřice n. P. za rok 2022 

23-04-11 : Různé 

23-04-12 : Interpelace zastupitelů 

23-04-13 : Diskuse občanů   
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23-04-0a : Schválení ověřovatelů zápisu 

Popis : Zapisovatelem pro pořízení zápisu ze zasedání zastupitelstva obce je určena   
Jana Hamerníková, zaměstnankyně městského úřadu. 
Ověřovateli zápisu byli navrženi: Ing. Karel Pačiska a JUDr. Eva Špatková. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje ověřovatele zápisu Ing. Karla Pačisku a paní 
JUDr. Evu Špatkovou. 

 

Hlasování : Pro: 21 Proti:   0 Zdržel se: 1 Nehlasoval: 1 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 

23-04-0b : Schválení programu jednání 

Popis : Program jednání ZM Bystřice n. P. č. 03/2023 předložil zastupitelům ke schválení 
starosta Mgr. Martin Horák, ti jej projednali a schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje program jednání zastupitelstva č. 03/2023 dne 
14.06.2023. 

 

Hlasování : Pro:     22 Proti:  0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 1 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 

23-04-0c : Námitky proti zápisu ze zastupitelstva města č. 03/2023 

Popis : Starosta města Mgr. Martin Horák vyzval zastupitele k podání námitek proti 
zápisu z jednání zastupitelstva města č. 03/2023. Žádné námitky nebyly 
vzneseny.  

 

Usnesení : Zastupitelstvo města bere na vědomí zápis ze zastupitelstva města č. 03/2023 
bez připomínek. O tomto bodu nebylo hlasováno. 

 

Hlasování : Pro: - Proti: - Zdržel se: - Nehlasoval: - 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 

23-04-0d : Kontrola plnění úkolů ze zastupitelstva města č.03/2023 

Popis : Kontrolu úkolů ze zasedání zastupitelstva č. 03/2023 provedl starosta Mgr. 
Martin Horák 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města bere na vědomí splnění úkolů ze zápisu zastupitelstva 
města č. 03/2023. O tomto bodu nebylo hlasováno.  

 

Hlasování : Pro: - Proti: - Zdržel se: - Nehlasoval: - 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 

23-04-01 : Informace z Rady města 

Popis : Informace z jednání Rady města Bystřice n. P. konaných v době od posledního 
zasedání zastupitelstva do dnešního dne podal místostarosta Ing. Emil Ondra. 
Zastupitelé zprávu vzali na vědomí a o tomto bodu nehlasovali.  

 

Usnesení : Zastupitelstvo města bere na vědomí informace z Rady města konaných v době 
od posledního zasedání zastupitelstva města. 

 

Hlasování : Pro:    - Proti:   -   Zdržel se:     - Nehlasoval: - 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 
 

23-04-02 : Informace o činnosti MěÚ Bystřice n. P. 
Popis : Tajemník MěÚ podal zprávu o činnosti městského úřadu v době od posledního 

zasedání zastupitelstva. Informoval zastupitele o personálních změnách na 
MěÚ: Ing. Ivan Buchta (OSMI) odchod, Tomáš Christián (OSMI) nástup, PhDr. 
Drahomíra Lukšová (OSPOD) odchod, výběrové řízení na OSPOD. Zastupitelé 
vzali informace na vědomí a o  tomto bodu nehlasovali. 
 

 



Usnesení : Zastupitelstvo města bere na vědomí informace o činnosti městského úřadu 
v době od posledního zasedání zastupitelstva.  

 

Hlasování : Pro:    - Proti:  -            Zdržel se: -              Nehlasoval:   - 
Zodpovídá : tajemník MěÚ 

 

23-04-03 : Vystoupení Bystřice n. P. ze SOV 

Popis        : Sdružení obcí Vysočiny (SOV) bylo založeno v roce 2000. Město Bystřice n. P. 
se stalo členem více než před deseti lety především pro snahu sdružení 
v zavedení Integrovaného systému nakládání s odpady na Vysočině (ISNOV), 
jejímž hlavním cílem bylo zajištění likvidace komunálního odpadu v centrální 
spalovně v Kraji Vysočina. Dalším programem SOV bylo přes Regionální 
rozvojovou agenturu Vysočiny (RRAV) zajištění pomoci obcím při získávání 
grantů a dotací a příhraniční styk s Rakouskem. Za členství v SOV město 
Bystřice n. P. ročně platilo téměř 60 000,- Kč. Vzhledem k tomu, že projekt 
zaměřený na likvidaci odpadů ISNOV byl ukončen, Bystřice n. P. a obce 
mikroregionu nevyužívají služeb RRAV, navrhuje rada města ukončení členství 
v SOV k 30. 6. 2023 v souladu s jejími stanovami. Obce mikroregionu byly 
s naším ukončením členství seznámeny. Rada města doporučuje zastupitelstvu 
města Bystřice nad Pernštejnem ukončení členství ve Sdružení obcí Vysočiny 
k 30. 6. 2023. 
 

Z jednání: Tento bod přednesl zastupitelům místostarosta Ing. Emil Ondra. 
K bodu se vyjádřili Oľga Königová, Ing. Karel Pačiska, MUDr. Josef Melník, 
odpověděli starosta a místostarosta (viz. audiozáznam). Poté zastupitelé bod bez 
připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo schvaluje ukončení členství a vystoupení města Bystřice nad 
Pernštejnem ze Sdružení obcí Vysočiny (SOV) ke dni 30. 6. 2023. 

 

Hlasování : Pro: 22 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 1 
Zodpovídá : místostarosta 
Termín : Červen 2023 

 

23-04-04 : Bezúplatné převody s omezujícími podmínkami   

Popis        : 1) V loňském roce zastupitelstvo schválilo bezúplatný převod pozemků pod 
chodníkem v Lesoňovicích z majetku ČR - Úřad pro zastupování státu ve 
věcech majetkových do majetku města. Protože máme komunikace 
v místních částech zařazeny jako účelové nikoli jako místní, není zde 
možný bezúplatný převod bez omezujících podmínek ale pouze s nimi.  
Omezující podmínky jsou : Nabyvatel se zavazuje o převáděný majetek 
řádně pečovat a užívat jej pouze k účelům uvedeným v Čl. II. odst. 2. této 
smlouvy. V případě převodu převáděného majetku z důvodu veřejného 
zájmu nelze převáděný majetek využívat ke komerčním či jiným 
výdělečným účelům, nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu, ani 
takové nakládání strpět. Toto omezení se sjednává na dobu 10 let od 
právních účinků vkladu vlastnického práva dle této smlouvy do katastru 
nemovitostí. Smluvní strany se dohodly, že za porušení povinností 
nabyvatele dle této smlouvy se dále nepovažuje taková činnost, která je 
považována ve smyslu Sdělení Komise o pojmu státní podpora 
uvedeném v Čl. 107 odst. 1 Smlouvy o fungování Evropské unie (2016/C 
262/01)  za činnost nehospodárnou. Nebude-li nabyvatel převáděný 
majetek využívat ve veřejném zájmu v souladu s ustanovením Čl. II. odst. 
2. této smlouvy, anebo bude-li převáděný majetek využíván ke 
komerčním či jiným výdělečným účelům, anebo bude-li převáděný 
majetek pronajímán či přenechán do pachtu, nebo bude takové nakládání 
trpěno, zaplatí nabyvatel převodci smluvní pokutu ve  výši 15 % z ceny 
obvykle převáděného majetku ke dni právních účinků vkladu vlastnického 
práva nabyvatele k převáděnému majetku do katastru nemovitostí a 
převodci rovněž vznikne právo na odstoupení od této smlouvy. Pakliže by 



nebylo možné výši smluvní pokuty stanovit způsobem uvedeným 
v předchozí větě, zaplatí nabyvatel převodci smluvní pokutu ve výši 15 % 
z ceny zjištěné dle oceňovacího předpisu platného ke dni právních účinků 
vkladu vlastnického práva nabyvatele k převáděnému majetku do 
katastru nemovitostí. Smluvní pokutu lze uložit i opakovaně, a to za každé 
porušení jakékoli smluvní povinnosti uvedené v odst. 1. ve vztahu ke 
každé jednotlivé převáděné nemovité věci uvedené v Čl. I. V případě 
opakovaně uložené smluvní pokuty musí převodce nabyvateli vždy 
písemně oznámit, že bylo zjištěno porušení smluvní povinnosti a termín, 
do kdy má být toto porušení smluvní povinnosti odstraněno. V případě, že 
nebude v tomto termínu porušení smluvní povinnosti nabyvatelem 
odstraněno, bude smluvní pokuta uložena opakovaně. 
Smluvní strany se výslovně dohodly, že nabyvatel jako povinný současně 
touto smlouvou zřizuje v souladu s § 1761 zákona č. 89/2012 Sb., 
k zajištění účelu převodu vymezeného v Čl. II. odst. 2. této smlouvy, ve 
prospěch převodce jako oprávněného k převáděnému majetku věcné 
právo, spočívající v závazku nabyvatele jako povinného nezcizit 
převáděný majetek a nezatížit jej zástavním právem nebo věcným 
břemenem, a to po dobu 10 let ode dne provedení vkladu vlastnického 
práva pro nabyvatele dle této smlouvy do katastru nemovitostí. Tato 
povinnost nabyvatele jako povinného se zřizuje jako věcné právo. 
Nabyvatel je však oprávněn převáděný majetek v nezbytném rozsahu 
smluvně zatížit věcným břemenem pro účely zřízení, provozu a údržby 
sítě technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popřípadě k 
zajištění nezbytného přístupu vlastníka k jeho stavbě.  

 

2) Město požádalo ČR – Úřad pro zastupování státu bezúplatný převod 
pozemku na ulici Bratrušínské, který přiléhá k našemu pozemku a oba 
dva slouží jako odstavná plocha pro automobily. I u tohoto převodu musí 
být stejné omezující podmínky jako v bodě č.1 

 

3) Podobný případ převodu se týká tří pozemků, které by nám měla převést 
Správa Železnic s.o.. Jsou to pozemky, které jsou součástí stavby 
přechodu přes koleje u vlakového nádraží. Opět podmínkou 
bezúplatného převodu jsou následující omezení a závazky. Město jako 
nabyvatel je si vědomo nepříznivých účinků dráhy a nebude požadovat 
po Správě železnic realizaci opatření proti těmto negativním vlivům. 
Město se zavazuje dodržovat veškeré povinnosti z platných a účinných 
právních předpisů, zejména, nikoli výlučně, zákona č.266/1994 Sb., o 
drahách, vyhlášky č.177/1995 Sb, stavebně technický řád drah. Město 
zajistí, že nedojde na předmětném majetku k vytvoření chráněného 
venkovního prostoru, chráněného venkovního prostoru staveb  ani 
chráněných vnitřních prostor staveb, které jsou definovány  v účinném 
znění zákona č.258/2000 Sb, o ochraně veřejného zdraví, u kterých by 
bylo nutné dodržovat hygienické limity hluku/vibrace. Město na sebe 
převezme i případné ekologické závazky s tímto majetkem spojené  a 
nebude požadovat od Správy železnic náhradu spojenou 
s odstraňováním  těchto závazků. Město bere na vědomí služebnost 
inženýrské sítě k tíži parc.č. 3219/15,3219/16,3219/17. 
 

Usnesení : 1) Zastupitelstvo města Bystřice nad Pernštejnem schvaluje smlouvu o 
bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovitým věcem s omezujícími 
podmínkami č. j. Č . U Z S V M / B Z R / 2 1 8 7 / 2 0 2 3 - B Z R M , a to 
k pozemkům pozemková  parcela číslo 447/30, pozemková parcela číslo 
447/144, pozemková parcela číslo 447/145, pozemková parcela číslo 
447/148, pozemková parcela číslo 447/151, pozemková parcela číslo 
447/153, pozemková parcela číslo 447/154, pozemková parcela číslo 
447/157, pozemková parcela číslo 447/167,  v obci Bystřice nad 
Pernštejnem a k. ú. Lesoňovice z vlastnictví ČR s příslušností hospodařit pro 



ÚZSVM do vlastnictví města Bystřice nad Pernštejnem včetně 
podmínek  a  zřízení věcného práva dle  Čl. IV. a Čl. V. smlouvy. 

2) Zastupitelstvo města Bystřice nad Pernštejnem schvaluje smlouvu o 
bezúplatném převodu vlastnického práva k nemovité věci č. j. 
UZSVM/BZR/1763/2023-BZR a to k pozemku parc. č 1422/1, v obci Bystřice 
nad Pernštejnem a k. ú. Bystřice nad Pernštejnem z vlastnictví ČR 
s příslušností hospodařit pro ÚZSVM do vlastnictví města Bystřice nad 
Pernštejnem, z vlastnictví ČR s příslušností hospodařit pro ÚZSVM do 
vlastnictví města Bystřice nad Pernštejnem včetně souhlasu obce s 
podmínkami uvedenými v Čl. IV. této smlouvy a se zřízením věcného práva 
dle Čl. V. této smlouvy. 

3)    Zastupitelstvo města schvaluje bezúplatný převod pozemků parc. č. 3219/15, 
3219/16, 3219/17 v k.ú. Bystřice nad Pernštejnem od Správy železnic s.o. 
do majetku města Bystřice nad Pernštejnem s omezujícícimi podmínkami. 
Viz. popis. 

 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení Ing. Ivan Buchta, ti jej 
projednali a bez připomínek schválili. 
 

Hlasování : Pro: 22 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 1 
Zodpovídá : Ing. Ivan Buchta 
Termín : Červen, červenec 2023 
 

23-04-05 : Majetkové převody 

Popis        :    1) Kraj Vysočina hodlá vybudovat na místě bývalých garáží u polikliniky a 

na pozemku směrem k bytovému domu č. p. 743 novou stanici záchranné 

služby. Pozemky bychom Kraji Vysočina darovali. Byly vyhotoveny 2 GP 

na jejichž základě byl zveřejněn záměr. Rada doporučuje zastupitelstvu 

tento převod ke schválení.  

2) Manželé Fabiánovi, majitelé nemovitosti ve Zlaté ulici, požádali o prodej 

pozemku, který je dlouhodobě oplocen a užíval jej i předchozí majitel již 

od postavení nemovitosti. Rada i komise doporučily vyhotovení GP na 

jehož základě byl zveřejněn záměr. Rada města doporučuje 

zastupitelstvu tento převod ke schválení. 

3) Pan Zanina ze Souběžné ulice požádal o prodej pozemku, který je zčásti 

zaplocen a na části má vybudovaný příjezd k RD. Komise i rada 

doporučily vyhotovení GP na jehož základě byl zveřejněn záměr. Rada 

města doporučuje zastupitelstvu tento převod ke schválení. 

4) V souvislosti s majetkoprávním vypořádáním chodníku v Lesoňovicích, 

kde Úřad pro zastupování nám pozemky převede bezúplatně, je třeba 

převést pozemek, na kterém je umístěna stavba naší autobusové 

čekárny. Zde není možný bezúplatný převod a musíme tento pozemek 

koupit. 
 

Usnesení : 1) Zastupitelstvo města schvaluje dar pozemků dle GP parc.č. 1098/12 o 

výměře 743 m2, parc.č. 1098/15 o výměře 329 m2 v k.ú. Bystřice nad 

Pernštejnem Kraji Vysočina za účelem výstavby nové stanice RZS 

(Rychlé záchranné služby). Dále zastupitelstvo města schvaluje zřízení 

VB – služebnosti ve prospěch Kraje Vysočina spočívající v právu chůze 

a jízdy na pozemku část parc.č. 1092. VB bude zřízeno na dobu neurčitou 

a  bude bezúplatné. 

2) Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemků dle GP parc.č. 3128/22 o 

výměře 16 m2 a parc.č. 3092/24 o výměře 10 m2 v k.ú. Bystřice nad 

Pernštejnem manželům Fabiánovým. Cena 150 Kč/m2 + DPH.  



3) Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku dle GP parc.č. 510/3 o 

výměře 61 m2 v k.ú. Bystřice nad Pernštejnem p. S. Zaninovi. Cena       

150 Kč/m2 + DPH. 

4) Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemku st. parc. č. 84 o výměře 

12 m2 v k.ú. Lesoňovice od ČR - Úřad pro zastupování státu ve věcech 

majetkových. Cena 3 930 Kč.   
 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení Ing. Ivan Buchta. 
K bodu se tázali MUDr. Josef Melník, Ing. Hicham Nemrah, Ing. Václav Mičín, 
Oľga Königová. Odpověděl Mgr. Martin Horák (viz. audiozáznam).  Zastupitelé 
bod projednali a bez připomínek schválili. 

 

Hlasování : Pro: 22 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 1 
Zodpovídá : Ing. Ivan Buchta, Mgr. Martin Horák, Ing. Emil Ondra, Ing. Tomáš Straka 
Termín : Červen, červenec 2023 
   

23-04-06 : Financování Forota V 

Popis : Mechanismy financování novostaveb vodovodů a kanalizací v rámci tzv. 
developerských projektů už máme zavedené – developer převádí formou daru 
peníze ve výši vysoutěžené realizační ceny městu a město posílá tytéž peníze 
formou příspěvku Svazu vodovodů a kanalizací. Procesní resp. časový zádrhel 
je pouze v tom, že jedná-li se o částku převyšující 2 miliony Kč, je schválení 
příslušného rozpočtového opatření na výdaj z našeho rozpočtu v kompetenci 
zastupitelstva. Nyní tato situace nastává u akce Forota V, kde se jedná o částku 
2.103.317,- Kč. Tyto peníze už developer převedl na náš účet, následný převod 
na SVK je ale možný až po schválení zastupitelstvem. 
 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení Ing. Aleš Sitař, ti jej 
projednali a bez připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření na profinancování příspěvku 
Svazu vodovodů a kanalizací Žďársko ve výši 2.103.317,00 určeného na 
novostavbu vodovodu a kanalizace v rámci akce Forota V. 

 

Hlasování : Pro: 22 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 1 
Zodpovídá : Ing. Aleš Sitař 
Termín : Podpis smlouvy o příspěvku a jeho vyplacení do konce června 2023 

 

23-04-07 : Zprávy o investicích 

Popis : Předkládám 3 zprávy o dokončených stavbách a 1 o akci zahajované. 
 

Z jednání: Tento bod předložil zastupitelům ke schválení Ing. Aleš Sitař, který 
informoval o tom, že se nedaří vysoutěžit výstavbu skate parku a dopravního 
hřiště a o žádosti k dotacím na fotbalové šatny. Dále podal informace o 
dokončených investicích. Reagoval Jiří Boháč, odpověděli Ing. Aleš Sitař a 
starosta Mgr. Martin Horák (viz. audiozáznam). Zastupitelé bod projednali a bez 
připomínek schválili. 

  

Usnesení : Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávy Odboru správy majetku a investic o 
přípravě a realizaci investic dle přílohy. 

 

Hlasování : Pro: 22 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 1 
Zodpovídá : Ing. Aleš SItař 
Termín : Splněno usnesením 
   

23-04-08 : Rozpočtová opatření 

Popis : Finanční odbor předkládá zastupitelstvu města Bystřice n.P. ke schválení 
provedení rozpočtových opatření výdajových č. 1-2, příjmových č.1, financování 
č. 1. 
 



Z jednání: Tento bod předložila zastupitelům ke schválení Ing. Jana Jurošová, ti 
jej projednali a bez připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města schvaluje provedení rozpočtových opatření výdajových č. 
1-2, příjmových č.1, financování č. 1. 

 

Hlasování : Pro: 22 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 1 
Zodpovídá : Ing. Jana Jurošová 
Termín : 14.06.2023 
   

23-04-09 : Schválení účetní závěrky města Bystřice nad Pernštejnem za rok 
2022 

Popis : Zákon o účetnictví ukládá povinnost územně samosprávným celkům schvalovat 
účetní závěrku jak příspěvkových organizací, tak i organizace samotné. Účetní 
závěrku PO schvaluje rada města, tato povinnost byla splněna dne 30.5.2023 na 
jednání rady města, účetní závěrku města samotného schvaluje zastupitelstvo 
města. Na základě směrnice č. 1/2014 má povinnost přezkoumat a vyhodnotit a 
dále předložit ke schválení zastupitelstvu orgán podřízený přímo zastupitelstvu a 
to finanční výbor. 
Finanční výbor předkládá zastupitelstvu města zápis z FV a návrh na schválení 
účetní závěrky města Bystřice nad Pernštejnem včetně svého zjištění, že 
neshledal vad a nedostatků. 
Účetní závěrka města Bystřice nad Pernštejnem v jednotlivých výkazech 
popisuje hospodaření města v roce 2022, a to v porovnání s rokem 2021. 
Výsledek hospodaření je popsán a podrobně vysvětlen a je k němu vysloven 
závěr.  
Pokud budete mít dotazy k jednotlivým údajům ve výkazech, prosíme vás, 
vzhledem k obrovskému množství dat, které jednotlivé výkazy obsahují, abyste 
jednotlivé dotazy formulovali a předložili na finanční odbor města k vysvětlení do 
12.6.2023 do 15 hod., abychom mohli na zastupitelstvu prezentovat vysvětlení a 
aby průběh zastupitelstva nebyl narušen. 
 

Z jednání: Tento bod předložila zastupitelům ke schválení Ing. Jana Jurošová. 
K bodu se vyjádřili JUDr. Eva Špatková, Ing. Karel Pačiska, Oľga Königová, Bc. 
Soňa Humpolíčková. Reagovali tajemník Mgr. Josef Vojta, starosta Mgr. Martin 
Horák a Ing. Jana Jurošová (viz. audiozáznam). Zastupitelé bod projednali a bez 
připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města Bystřice nad Pernštejnem konstatuje, že schvalovaná 
Účetní závěrka města Bystřice nad Pernštejnem poskytuje věrný a poctivý obraz 
předmětu účetnictví a finanční situaci účetní jednotky a schvaluje Účetní závěrku 
města Bystřice nad Pernštejnem za rok 2022 ke dni 31.12. 2022. 

 

Hlasování : Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 2 
Zodpovídá : Ing. Jana Jurošová 
Termín : 15.06.2023 
   

23-04-10 : Závěrečný účet města Bystřice n. P. za rok 2022 

Popis : Finanční odbor předkládá zastupitelstvu města Bystřice nad Pernštejnem ke 
schválení návrh Závěrečného účtu města Bystřice nad Pernštejnem za rok 2022, 
který byl projednán finančním výborem dne 29.5.2023 a radou města dne 
30.5.2023. Oběma orgány města byl doporučen ke chválení zastupitelstvem 
města bez výhrad. Podrobný popis včetně celkových přehledů je doplněn 
v příloze, a to včetně Zprávy auditora o výsledku přezkoumání hospodaření 
města za rok 2022, dále včetně výsledků hospodaření příspěvkových organizací 
a výsledku hospodaření založených právnických osob. Návrh závěrečného účtu 
byl po potřebnou dobu vyvěšen na úřední desce a i na webu města v plném znění 
a se všemi potřebnými přílohami, tak jak to zákon ukládá územně samosprávným 
celkům.  
 



Z jednání: Tento bod předložila zastupitelům ke schválení Ing. Jana Jurošová, ti 
jej projednali a bez připomínek schválili. 

 

Usnesení : Zastupitelstvo města Bystřice nad Pernštejnem uděluje souhlas s celoročním 
hospodařením města Bystřice nad Pernštejnem a schvaluje Závěrečný účet 
města Bystřice nad Pernštejnem za rok 2022 včetně Zprávy auditora o výsledku 
přezkoumání hospodaření města, dále včetně výsledků hospodaření 
příspěvkových organizací a výsledku hospodaření založených právnických osob. 

 

Hlasování : Pro: 21 Proti: 0 Zdržel se: 0 Nehlasoval: 2 
Zodpovídá : Ing. Jana Jurošová 
Termín : 15.06.2023 
   

23-04-11 : Různé 

Starosta informoval zastupitele o:  
- zaslaném e-mailu od pana Prose 

- petici občanů ulice Zahradní – výstavba domu na pozemku, který město schválilo k prodeji 

panu Dvořáčkovi a řešení dopravní situace v této oblasti 

- hasičské záchranné stanici 

- ukončení činnosti Finančního úřadu v Bystřici nad Pernštejnem 

- Sokolovně 

- skládce Bukov 

- prodejně LIDL 

- domu pro seniory  

- získání dotace na teplovod pro Bystřici nad Pernštejnem (Městský úřad, poliklinika a MŠ 

Korálky) -> překopání náměstí, oprava vodovodu na náměstí 

- reagoval MVDr. Petr Dvořák dotazem, zda bude náměstí rozkopané napříč – 

odpověděl Mgr. Martin Horák (viz. audiozáznam) 

- akce Vírské serpentýny 
 

23-04-12 : Interpelace členů zastupitelstva města 

- MVDr. Petr Dvořák – účast nájemníků na rekonstrukci bytů – reagoval starosta Mgr. Martin 

Horák s tím, že firma KVB připravuje podklady, kterým směrem se při rekonstrukci bytů 

město Bystřice n. P. vydá. Vysvětlil, jak by rekonstrukce bytů probíhala a jak reagují 

občané. 

- JUDr. Eva Špatková – zeptala se, jak pokračuje řešení rozšíření hřbitova Vítochov. 

Odpověděl starosta Mgr. Martin Horák, že na podzim by se vyhlásilo výběrové řízení na 

provedení rozšíření hřbitova. 

- Mgr. Bc. Jitka Čechová – vyjádřila se k petici na ulici Zahradní a k čapímu hnízdu, které 

je na parcele, jež se má prodávat. 

- Ing. Václav Mičín – upozornil na špatnou dopravní situaci u Flopu na sidlišti II, ul. 

Spojovací. Odpověděl starosta, že situaci prověří. 

- Dále se zeptal na úklid náměstí v neděli. Odpověděl starosta, že je to podnět na 

technické služby. Reagoval pan Kekrt, že se jedná o problém špatně 

naprojektovaných košů. 

- Oľga Königová –  požadovala plán investic do konce volebního období. Reagoval 

starosta, že takový plán město nemá, protože přicházejí další nečekané investice  

- Dotázala se, jak se město postaví k novému konsolidačnímu balíčku vlády, který 

zasáhne do rozpočtu města. Odpověděl starosta, že záleží, jak bude balíček 

postaven. 

- Mgr. Michal Neterda – Zeptal se na možnost zapuštěných větších košů na náměstí. 

Odpověděl starosta, že je složité vymyslet, kde takový koš bude z důvodu sítí. 

- Ing. Václav Mičín – ptal se na úklid po likvidaci skautské klubovny. Reagoval starosta, že 

se čeká na firmu, která má úklid provést. 



- Fotovoltaika na městských budovách – odpověděl starosta, že se čeká na dotace 

- Požádal o vyřešení skladování materiálu při rekonstrukci ul. K Domanínku 

- Tiskem jde informace o tom, že se bude bourat Sokolovna. Tázal se, proč vedení 

města podává mylné informace. Odpověděl starosta, že takovou informaci vedení 

nikdy nepodalo. 

- Hanička Pečinková – vysoká tráva na cestě ze sídliště I směrem k ulici Na vyhlídce  

- Poděkovala za opravu košů, laviček, pískovišť 

- JUDr. Eva Špatková – tázala se, jak pokračuje jednání o Sokolovně. Reagoval starosta 

s tím, že v současnosti se řeší návrh nové Sokolovny. 

- Bc. Soňa Humpolíčková – reagovala na otázku paní JUDr. Evy Špatkové a dotázala 

se, zda Sokol trvá na tom, že bude město rekonstruovat budovu tak, jak je nebo zda 

souhlasí se zbouráním. Odpověděl starosta, že Sokol odsouhlasil zbourání. 

- Ing. Václav Mičín – připomenul, že by prostor Sokolovny mohla využívat základní 

umělecká škola. Reagoval starosta, že je to pravda, ale že ZUŠ má novou budovu.  

- MVDr. Petr Dvořák – dotázal se, zda se Sokol vyjádřil, jaké prostory budou požadovat. 

Odpověděl starosta, že požadují kancelář, sál, klubovnu a společné prostory 

s domem dětí a mládeže. 

- Ing. Karel Krondráf – vyjádřil se k tomu, že ZUŠ má pěknou budovu, ale DDM má 

velmi staré prostory. 

- Ing. Karel Pačiska – doplnil, že budova MŠ Korálky byla ve velmi špatném stavu, 

proto se rozhodlo, že je třeba řešit budovu ZUŠ a školky. Vysvětlil, proč byla ZUŠ 

přestěhována a podotkl, že je důležité využívat i kulturní dům. 

- Oľga Königová – připojila se s tím, že by bylo vhodné vytvořit dlouhodobý koncept, 

jak se bude Sokolovna využívat. Reagoval starosta s tím, že koncept je navržen a 

další jednání ještě proběhne. 

- Dipl.um. Štěpán Husák –  podotkl, že ZUŠ by využila další sál, ale netrvá na tom, že 

by musel být v budově Sokolovny. 

- Mgr. Vlasta Moncmanová – doplnila, že MŠ Korálky není standardní školka jako 

ostatní v Bystřici n. P., ale že pro jejich účely stačí a že žádná organizace nebude 

nikdy plně spokojena s žádným prostorem, který má k dispozici.  

- Petr Juračka – informoval o stavu lesů od r. 2019 – celkem se vytěžilo 210 000 m3 dřeva. 

Postupně se zalesňuje smíšenými dřevinami. Je problém s odbytem dřeva. 

- Pravobřežka – vlivem těžby dříví byla cesta na několika úsecích poškozena a 

postupně se opraví. Nicméně bude muset být kvůli těžbě na 14 dní plně uzavřena. 

Reagoval starosta s tím, že je třeba tuto informaci rozšířit mezi veřejnost. 
 

23-04-13 : Diskuze občanů 

- pan Zdeněk Čech – Petice za zvýšení bezpečnosti provozu na ulici Zahradní a pozastavení 

prodeje pozemku na parcelním pozemku č 372/4  v katastrálním území Bystřice nad 

Pernštejnem. Zdůraznil, že za posledních asi 10 let v této lokalitě vzniklo 6 nových domů, což 

značně zatížilo dopravní situaci i vzhledem ke dvěma zúžením silnice na této ulici. Dále se 

mu nelíbí, že projekt stavby nerespektuje studii předchozího domu. 

- Odpověděl starosta, že město rozhodlo o prodeji pozemku, ale chtělo vidět záměr, 

který má pan Dvořáček. Se záměrem město nesouhlasí. Reagoval Ing. Karel 

Pačiska tím, že je pro město důležité, aby prodej parcely zaplatil zbourání bývalé 

pekárny. 

- paní Marie Volfová – Podpořila pana Čecha s tím, že studie nesouhlasí s územním 

plánem. Odpověděl starosta, že to je pravda, ale že město chce zasáhnout do 

toho, jak bude pozemek využit. 

- pan Lumír Ptáček – promluvil za místní část Domanínek a prosazoval vytvoření osadního 

výboru Domanínek. Odpověděl starosta, že by mohlo dojít k přípravě vytvoření nového 



osadního výboru s tím, že by byl vytvořen návrh, proběhly by volby a do dalšího rozpočtu by 

byl zařazen nový osadní výbor. 

 
 
 
V Bystřici nad Pernštejnem dne 14.06.2023 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ing. Emil Ondra           Mgr. Martin Horák               
         místostarosta města                                   starosta města 
 
 
 
 
 

 
Ing. Karel Pačiska, ověřovatel zápisu 

 
 
 
 
 

 
JUDr. Eva Špatková, ověřovatelka zápisu 

 
 

 




